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Patsy Klengenberg (1901/02-1946) 
Guide, Canadian Arctic Expedition 
Patsy Klengenberg was the son of a Danish whaler and Alaskan Inupiat
mother. A skilled hunter and dog driver, 14-year-old Klengenberg was
hired in 1915 by the Canadian Arctic Expedition to fill many roles, includ-
ing hunter, dog driver, guide and interpreter. He also assisted Southern
Party leader Dr. R. M. Anderson with collecting and maintaining Arctic
specimens. In exchange for his services, Klengenberg received $300,
guns, ammunition and other goods. It was said of Klengenberg that,
“Probably no better interpreter could have been found anywhere along
the Arctic coast.” Using skills he acquired during the Expedition, includ-
ing English language skills, he later became a successful businessman
and trader in the Canadian Arctic.

Patsy Klengenberg (1901/02-1946) 
Guide, Expédition canadienne dans l’Arctique
Patsy Klengenberg était le fils d’un baleinier danois et d’une Iñupiat de
l’Alaska. Chasseur et conducteur d’attelage de chiens doué, Klengenbeg
a été embauché à 14 ans par l’Expédition canadienne dans l’Arctique en
1915 à titre, entre autres, de chasseur, conducteur, guide et interprète. 
Il a aussi porté main forte au chef de l’équipe du sud, R.M. Anderson,
pour la cueillette de spécimens arctiques. On a versé 300 dollars à 
Klengenberg et il a également reçu des armes à feu, des munitions et
autres vivres. On a dit de Klengenberg qu’on n’aurait pas pu « trouver
meilleur interprète que lui le long de la côte de l’Arctique ». Il a su 
profiter des habiletés acquises lors de l’expédition, tel que l’anglais, 
pour devenir un commerçant prospère dans l’Arctique canadien. 
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